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مدیر بیمه های اتکایی البرز منصوب 
شد

طی  البرز  بیمه  مدیرعامل  پورکیانی،  محسن 
حکمی هاجر عباسیان را به عنوان مدیر بیمه های 

اتکایی این شرکت منصوب کرد.
محسن  البرز،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
پورکیانی، مدیرعامل این شرکت در حکم انتصاب 
مدیر بیمه های اتکایی، تاکید کرده است: انتظاردارم 
در راستای منافع و مصالح شرکت با حسن تدبیر،  
بهره مندی از توانایی و دانش و با تکیه بر اصول 
ابلاغ شده ضمن رعایت  راهبردی و سیاست های 
ضوابط،  اقدامات لازم به منظور تمهیدات لازم برای 
با  لازم  ارتباط  اتکایی،  های  برنامه  تنظیم  و  تهیه 
بیمه گران اتکایی، ارزیابی سیاست های جاری بازار 
اتکایی، تلاش برای تحقق برنامه های عملیاتی انجام 
مشتریان  برای جذب  مناسب  بستر  ایجاد  شده، 
جدید بر پایه ارایه خدمات مطلوب و فراهم کردن 
زمینه های بروز خلاقیت ها، ایجاد نشاط و همدلی 
گزارش  این  شود.  معمول  مدیریتی  حوزه  آن  در 
حاکی است، هاجر عباسیان پیش از این معاون 

مدیریت بیمه های اتکایی  بیمه البرز بود.

رئیس شعبه رشت بانک توسعه صادرات 
ایران اعلام کرد

۱۲۰ درصد رشد مانده منابع ارزی و 
ریالی در ۱۰ ماهه ۱۴۰۱

رئیس شعبه رشت بانک توسعه صادرات ایران 
اعلام کرد: مانده منابع ارزی و ریالی این بانک طی 
10ماهه گذشته ۷۷۲ هزار میلیارد ریال بوده که این 
رقم در مقایسه با مدت مشابه سال قبل بالغ بر 1۲0 

درصد رشد را تجربه کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات 
ایران، »غلامعلی ماجدی« ضمن تبریک چهل و 
چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، میزان 
منابع  محل  از  رشت  شعبه  اعطایی  تسهیلات 
صندوق توسعه ملی را در ده ماهه اول سال جاری، 
۵۷۵ میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: این شعبه 
از بانک توسعه صادرات ایران، مبلغ ۳100 میلیارد 
ریال تسهیلات سرمایه درگردش به صادرکنندگان 
و تولیدکنندگان صادرات محور استان گیلان اعطا 
کرده است. وی با بیان اینکه، شعبه رشت طی این 
مدت موفق به جذب دو شرکت دانش بنیان شده 
است، اظهار داشت: با تلاش مستمر برای تعامل با 
صادرکنندگان استان، توانسته ایم در بخش صنایع 
دارویی، برق و صنایع غذایی به مشتریان جدید، 
خدمات ارائه کنیم. ماجدی همچنین از موافقت 
اولیه شعبه بانک توسعه صادرات ایران با تامین 
مالی طرح تکمیل پروژه پست ۲۳0.۶۳ کیلوولت 
در غرب رشت و پروژه خط ۶۳/۲۳0 کیلوولت در 
پره سر انزلی) غرب رشت( خبر داد. رییس شعبه 
رشت بانک توسعه صادرات ایران گفت: همچنین ۴ 
فقره مصوبه سرمایه در گردش بالغ بر 1۵۳0 میلیارد 
ریال تا پایان دی ماه جاری از ستاد مرکزی اخذ 
شده و در دست اجراست؛ این تسهیلات به صنایع 
دارویی، غذایی و کشاورزی تخصیص داده شده 
است. وی با بیان این که ۷0 درصد از صادرکنندگان 
این  در سال جاری مشتری  گیلان  استان  نمونه 
شعبه بوده اند، اظهار داشت: شرکت چوب کاران 
نوین منطقه آزاد انزلی نیز از مشتریان این شعبه 
بوده که موفق به کسب عنوان صادرکننده نمونه 
درراستای  شد:  یادآور  ماجدی  است.  شده  ملی 
توسعه تعامل با جامعه صادراتی و تولیدکنندگان 
استان گیلان ، این شعبه با هدف معرفی خدمات و 
تسهیلات بانک توسعه صادرات ایران و ارائه مشاوره 
نخستین  در  گذشته  ماه  طی   ، تخصصی  های 
نمایشگاه کسب و کار گیلان شرکت کرد. به گفته 
ایران،  بانک توسعه صادرات  رئیس شعبه رشت 
طی سه روز برگزاری نمایشگاه خدمات کسب و 
کار گیلان با رویکرد )دانش بنیان(، همکاران شعبه 
پاسخگوی سوالات مراجعه کنندگان بوده و مشاوره 
های تخصصی در مورد خدمات و تسهیلات به ویژه 
حوزه دانش بنیان به بازدید کنندگان ارائه کرده اند.

در راستای مسئولیت های اجتماعی گروه 
مالی گردشگری و بانک گردشگری صورت 

گرفت
ارسال و توزیع ۲۰۰۰ تخته پتو میان 

زلزله زدگان خوی

در راستای مسئولیت های اجتماعی گروه مالی 
گردشگری و بانک گردشگری در همان ساعات 
اولیه وقوع زلزله و بنابر دستور رییس گروه مالی 
گردشگری تعداد ۲000 تخته پتو به منظور کمک 
رسانی به آوارگان و زلزله زدگان شهرستان خوی 
به دلیل برودت هوا و یخبندان در منطقه ارسال 

شد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، 

پتوهای ارسالی به منطقه زلزله زده، 
 در راستای ابراز همدردی و نوع دوستی با زلزله 
زدگان خوی از طریق بنیاد نیکوکاری یاس فاطمه 
النبی )س( و مقامات استانی و محلی تحویل و 

توزیع شد.
بنیاد نیکوکاری یاس فاطمه النبی )س( وابسته 
به گروه مالی گردشگری، از سال ۹۳ تاسیس 
شده و تمام فعالیت های آن طبق سیاست های 
هیات امنا گروه مالی گردشگری و حمایت بانک 

گردشگری انجام می شود.
این گزارش حاکیست: زمین لرزه ای به بزرگی 
۵.۹ درجه در مقیاس  امواج درونی ) ریشتر( 
)۸بهمن(  شب  شنبه  دقیقه   ۴۴ و   ۲1 ساعت 
را  غربی  آذربایجان  در شمال  شهرستان خوی 

لرزاند.
شهرستان خوی یکی از مناطق سردسیر استان 

آذربایجان غربی است. 
این زمین لرزه در مناطق زیادی از استان به 
ویژه شهر ارومیه احساس و باعث نگرانی مردم 

شد.
 ۵0 تا   ۲0 رسیدن  آسیب  سبب  خوی  زلزله 
درصدی به واحدهای مسکونی در ۷0 روستا شده 

است.
طبق آخرین آمار این زلزله ۸1۶ مصدوم و سه 

نفر فوتی داشت

تقدیر مدیرعامل بیمه تجارت نو از 
فاتحان جام کوثر

دکترنوراللهی از تیم بانوان تکواندو کار بیمه 
بازی های  دوره  هجدهمین  قهرمان  تجارت نو، 
تقدیر   ، بزرگسالان  و  جوانان  یک  دسته  لیگ 

کرد .
به گزارش روابط عمومی بیمه تجارت نو ؛ این 
جلسه با حضور مدیرعامل،عضو هیات مدیره، 
قائم مقام و برخی از مدیران ارشد بیمه تجارت نو 
مازندران،  استان  تکواندو  هیئت  رئیس  و 
سرپرست، سرمربی و اعضای تیم بیمه تجارت نو 

یکشنبه ۹بهمن ماه سال جاری، برگزار گردید.
این  از  خرسندی  ابراز  ضمن  نوراللهی  دکتر 
قهرمانی اذعان داشت بیمه تجارت نو از گذشته تا 
کنون حامی ورزشکاران و قهرمانان بوده است و 
این بار حمایت از بانوان تکواندوکار را با هدف ارج 
نهادن به بانوان ورزشکار کشور، توجه به جوانان 
و استعداد پروری انجام داده است و مفتخریم 
نوجوانان  و  جوانان  ازآن  قهرمانی  سکوی  امروز 
تیم تکواندو بیمه تجارت نو است . وی افزود بیمه 
تجارت نو در راستای حمایت از ورزشکاران ثابت 
قدم بوده و در کنار دختران تکواندوکار در مسیر 
کسب پیروزی های دیگر همراه است. فیض الله 
نفجم رئیس هیئت تکواندو استان مازندران، ضمن 
تشکر از تیم بیمه تجارت نو بیان داشت توجه این 
شرکت با حمایت از ورزشکاران بومی ستودنیست 
و قدردان این حمایت هستیم. نفجم گفت دختران 
را در  تمام تلاش خود  بیمه تجارت نو  تیم  غیور 
مسیر قهرمانی داشته و از سال گذشته تا کنون با 
وجود حضور تیم هایی با قدمت 10 ساله به عنوان 
حریف، این تیم تنها با قدمت یکساله توانسته رتبه 
سوم جام باشگاه های آسیا در سال 1۴00 و اکنون 

کسب قهرمانی جام کوثر را داشته باشد.

تاکید  مجلس  صحن  در  و  دیروز  نفت  وزیر 
همه  همکاری  با  و  الهی  عنایت  و  لطف  به  کرد: 
تریبون مجلس  از  که  قولی  بگویم  باید  دستگاه ها 
شده  محقق  دادم  نمایندگان  به  اسلامی  شورای 
و توانستیم سرمای سخت و کم سابقه را مدیریت 
موج هستیم. این  از  عبور  حال  در  اکنون  و   کرده 
جواد اوجی در جلسه علنی امروز مجلس شورای 
اسلامی و در پاسخ به سوال مالک شریعتی نماینده 
تهران پیرامون اقدامات وزارت نفت در اجرای تکالیف 
قانونی خود در بودجه 1۴00 مبنی بر ساماندهی توزیع 
گاز مایع برای خانوار و خودروها بیان کرد: در ابتدا 
ایام دهه فجر و میلاد سراسر نور امیرالمومنین)ع( را 
محضر ملت ایران تبریک می گویم. در این ساعت 
هیات دولت در معیت ریاست جمهور برای تجدید 
میثاق با بنیانگذار انقلاب در مرقد امام راحل حضور 
دارند و بنده به عنوان عضو کوچک دولت از اینجا به 
روح پرفتوح حضرت امام سلام و درود می فرستم. 
نمایندگان  به  تریبون  این  از  که  قولی  بگویم  باید 
دادم به لطف و عنایت الهی محقق شده و توانستیم 
دوره سخت و طولانی سرمای ماندگار و کم سابقه را 

مدیریت کرده و در حال عبور از آن هستیم.
حوزه خانگی خاموش نشد

وی در ادامه اظهار کرد: قطعا این موفقیت حاصل 
نمی شد جز با لطف پروردگار، همراهی مردم صبور 
و حمایت نمایندگان و همکاری دستگاه های مختلف. 
در سرمای کم سابقه گاز مصارف خانگی در مناطق 
شهری و روستایی که بالغ بر ۲۶ میلیون مشترک 
را در بر می گیرد تامین شد و خوشبختانه با تامین 
سوخت مورد نیاز نیروگاه ها نیز در حوزه خانگی با 

خاموشی مواجه نشدیم.
وزیر نفت ادامه داد: امیدوارم با حمایت دولت و 
مجلس شورای اسلامی به زودی مشکل ناترازی گاز 
در کشور برطرف شود تا بتوانیم درآمد بیشتری از 
محل صادرات گاز با فرآورده های نفتی داشته باشیم.
اقدامات  حوزه  در  کرد:  تصریح  ادامه  در  اوجی 
صورت گرفته برای ال پی جی سوز کردن خودروها 
باید بگویم که اکنون ۲.۲ میلیون تن ال پی جی در 
پالایشگاه نفتی، ۵.۶ میلیون تن در پالایشگاه گازی 
و چهار میلیون تن در پتروشیمی ها تولید می شود و 
در این دولت بیش از ۵0 درصد نسبت به دوره آخر 
دولت دوازدهم صادرات ال پی جی افزایش داشته 
است. پس از آنکه مصوبه مجلس شورای اسلامی 
در خصوص ال پی جی سوز کردن ابلاغ شد وزارت 
نفت سریع پیش نویس آیین نامه اجرایی آن را تهیه 
کرد و آن را به دولت تقدیم کرد. این آیین نامه در 
کمیسیون های مختلف بررسی شد و هم باید نظر 
ملی  سازمان  نظر  هم  و  زیست  محیط  سازمان 

استاندارد در خصوص آن گرفته شود.
وی در ادامه تاکید کرد: خوشبختانه در آبان ماه 
آیین نامه ال پی جی سوز  امسال در هیات دولت 
دیگر  سوی  از  رسید  تصویب  به  خودروها  کردن 
قیمت گاز ال پی جی برای خودروها در ستاد تنظیم 
بازار نیز مصوب شد. با مکاتباتی که با سازمان ملی 
این سازمان در  باید نظر  اکنون  استاندارد داشتیم 
خصوص استانداردهای جایگاه سوخت ال پی جی 
و استانداردهای خودروهای ال پی جی سوز اعلام 
شود. نظر سازمان ملی استاندارد هم برای خودروها 
هم برای جایگاه ها مهم است چرا که این کار جدید 
بوده و تاکنون به صورت استاندارد نه در خودروها 
و نه در جایگاه ها انجام نشده است. در موازات این 
اقدامات ما فراخوان داده ایم تا سرمایه  گذارانی که 
برای احداث جایگاه ال پی جی آمادگی دارند اعلام 

کنند.

ناترازی ۲00 ملیون متر مکعب انرژی 
این سخنان وزیر نفت البته در حالی بیان می شود 
که مدیر عامل اسبق شرکت ملی گاز اخیرا گفته است 
که: اکنون ناترازی انرژی در کشور ما ۲00 میلیون متر 
مکعب است اگر با همین روند پیش برویم تا سال 
1۴10، ۴۵0 میلیون متر مکعب در روز ناترازی خواهیم 
داشت یعنی همه مخازن افت و از دیگر سو مصرف 
هم با این روند رشد پیدا می کند، ساده ترین راه حل هم 
واردات است، یعنی به جای صادرات و کسب درآمد 
 برای کشور باید پول واردات گاز هم باید بپردازیم.
درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  عراقی  حمیدرضا 
آینده تولید و مصرف گاز باتوجه به ناترازی  اظهار 
داشت: البته یک فاز 11 هنوز وارد مدار نشده است 
و  جنوبی  پارس  مختلف  فازهای  در  فشارافزایی  و 
اینکه  همچنین نار و کنگان باید انجام شود. دوم 
باید بدانیم قیمت به تنهایی نمی تواند مشکلات گاز 
را حل کند، باید برای بهینه سازی برنامه جدی داشته 
باشیم، ما چندین قانون خوب در حوزه بهینه سازی 
مصرف انرژی و تراز تولید داریم اما کسی نیست که 
بتواند آنها را اجرا کند. وی افزود: سال ها قبل به جای 
اینکه دو وزارتخانه نفت و نیرو ادغام شوند شورای 
عالی انرژی تشکیل شد. این شورا بیش از ۸0 بند 
دارد و دبیرخانه آن سازمان برنامه و بودجه است اما 
در مدت 1۸ سال تنها کاری که انجام داده ۶ جلسه 
و ۳ اطلاعیه داشته است، اکنون اگر این دبیرخانه 
فعال شود تا حد زیادی مشکل اجرای بهینه سازی 

مصرف رفع می شود. 
باید کسی متصدی این شورا باشد که انرژی و بازار 
را بشناسد و تجربه جهانی داشته و تمام مصوبات 
را با اولویت بندی تعیین کند، در این صورت مشکل 
قابل حل خواهد بود. البته به تکنولوژی و سرمایه 
هم نیاز است، با وجود اهمیت پرداختن به این شورا 
اکنون تمام این موضوعات را رها کرده اند و فقط گفته 
می شود که قیمت را بالا ببریم مسئله حل می شود، 

ما عادت کرده ایم که تقصیرها را گردن بخش خانگی 
بیندازیم اما نمی پرسیم مسکن و شهرسازی در این 
حوزه چه کرده است؟ چرا مبحث 1۹ اجرا نمی شود؟ 
چرا املاک و خانه ها بر اساس انرژی و عایق بندی 
خرید و فروش نمی شوند؟ معنی آن این است که 
شهرسازی  و  مسکن  و  مهندسی  نظام  شهرداری، 
نکرده اند، تجهیزات کارخانجات دست دوم  کنترل 
بالاست  انرژی شان  پرت  که  می شود  کشور  وارد 
نیروگاه های حرارتی و گازی تماما راندمان پایین دارند 
در صورتی که در کشورهای دیگر این موارد را رعایت 
می کنند، علت آن هم این است که در کشور ما به 
حدی گاز داشتیم که تنها به این فکر بوده ایم که گاز 
مخزن پارس جنوی مشترک با قطر را هرچه زودتر 
به مردم و صنایع برسانیم، استراتژی بدی نبوده اما 
حواسمان نبوده که این داشته ها را بابد بهینه مصرف 

کنیم.
کرد:  تاکید  گاز  ملی  شرکت  اسبق  عامل  مدیر 
شرکت نفت مخازن زیادی دارد که اکتشاف کرده و 
فعال هستند، باید آنها را به تولید برساند، کیش و 
بلال را باید به بهره برداری برساند و نه اینکه فقط 
از  قبل  یا  و  قبلی ها  امروز  مشکل  مقصر  بگوییم 
انقلاب است، حدود 1۷ فاز پارس جنوبی در دولت 
قبل وارد مدار شد فاز 11 را با فرانسه و چین قرارداد 
بستیم اما کشور رفیق مان چین هم کار را با ما ادامه 
نداد. اکنون باید سعی کنیم وضعیت تولید پایدار 
بماند، توسعه و اکتشاف باید به مرحله بهره برداری 
برسد، در دنیا حفاری افقی به شدت مورد استفاده 
قرار می گیرد، قطر هم این روش را بکار بسته است، 
در هر حال اصل قضیه نیز بهینه سازی مصرف بوده 

که با حساب و کتاب و اولویت بندی شدنی است.
شرایط ایده آل با تراز تولید بالاتر 

وی در ادامه گفت: اگر تراز تولید از مصرف بالاتر 
برود شرایط ایده آل است و می توانیم صادرات داشته 
باشیم، وقتی مساوی باشد با مدیریت اداره می شود 

اما وقتی تراز منفی است مجبوریم گاز پتروشیمی، 
نیروگاه و صنایع را کم کنیم تا گاز خانگی قطع نشود 
و در واقع این یک ظلم به صنعت است چون تولید 
اکثر کارخانجات و کارگاه های کوچک متوقف مانده 
است. وقتی گاز صنعت قطع می شود زنجیروار روی 
دیگر تولیدات نیز اثر می گذارد، بنابراین از یک سو 
باید مصرف را کم و منطقی کنیم و از سوی دیگر 

تولید را بالا ببریم تا بتوانیم صادرات داشته باشیم.
عراقی گفت: ما بزرگترین مخازن گاز دنیا را داریم 
می رسانیم.  مصرف  به  می کنیم  تولید  هرچه  اما 
اکنون باید قوانین مربوط به تراز گاز تا 1۴00 اصلاح 
الگوی مصرف و قوانین شورای عالی انرژی را اجرایی 
کنیم و در این راستا یک دبیرخانه فعال زیر نظر 
ریاست جمهوری داشته باشیم و برای مدیریت آن 
با  یا  و  بودن  اصلاح طلب  یا  و  اصولگرا  صرف  هم 
تقوا بودن مدنظر نباشد، باید از بخش خصوصی و 
کارشناسان استفاده کنیم تا بتوانیم بر اساس قوانین 
کار را جلو ببریم، نه اینکه فقط ساختار ایجاد کنیم 
که به بحران منجر شود، باید کسی متصدی شود که 
این حوزه را بخوبی بشناسد تا بتوانیم اهداف مدنظر 

را عملیاتی کنیم.
وی تاکید کرد: اکنون ناترازی انرژی در کشور ما 
۲00 میلیون متر مکعب است اگر با همین روند پیش 
برویم تا سال 1۴10، ۴۵0 میلیون متر مکعب در روز 
ناترازی خواهیم داشت یعنی همه مخازن افت پیدا 
می کند و از دیگر سو مصرف هم با این روند رشد 
است،  واردات  راه حل هم  پیدا می کند، ساده ترین 
یعنی به جای صادرات و کسب درآمد برای کشور 
باید پول واردات گاز هم باید بپردازیم. مدیر عامل 
اسبق شرکت ملی گاز خاطرنشان کرد: باید مشکل 
مصرف بالا را در کشور حل کنیم و در عین حال با 
فشارافزایی و استفاده از تکنولوژی تولید را بالا ببریم 
اینکه دستمان را بالا ببریم و آخرین راه حل یعنی 

واردات را انتخاب کنیم واقعا افتضاح است.

تسهیلات پرداختی بانک ها طی ۹ ماهه امسال به مبلغ ۲۹۷۹1.۵ 
هزار میلیارد ریال رسید که در مقایسه با دوره مشابه سال قبل 
۴1.۹ درصد افزایش داشته است. بانک مرکزی اعلام کرد که از 
کل تسهیلات پرداختی، مبلغ ۲۵01۲.۴ هزار میلیارد ریال معادل ۸۴ 
درصد به صاحبان کسب و کار )حقوقی و غیرحقوقی( و ۴۷۷۹.1 
نهایی  کنندگان  مصرف  به  درصد   1۶ معادل  ریال  میلیارد  هزار 

)خانوار( تعلق گرفته است.
در  سرمایه  قالب  در  پرداختی  تسهیلات  سهم  اساس،  این  بر 
گردش در کلیه بخش های اقتصادی طی ۹ ماهه ابتدای سال 1۴01 
مبلغ 1۸۸۳۶.۳ هزار میلیارد ریال معادل ۷۵.۳ درصد کل تسهیلات 

پرداختی به صاحبان کسب و کار است.
همچنین سهم تسهیلات پرداختی در قالب خرید کالای شخصی 
توسط مصرف کننده نهایی )خانوار( مبلغ ۲110.۲ هزار میلیارد ریال 
معادل ۴۴.۲ درصد از کل تسهیلات پرداختی به مصرف کنندگان 

نهایی )خانوار( است.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه در گردش بخش 
صنعت و معدن در ۹ ماهه ابتدای سال 1۴01 معادل ۶۹۳۹ هزار 

میلیارد ریال بوده است که حاکی از تخصیص ۳۶.۸ درصد از منابع 
اقتصادی  های  کلیه بخش  به سرمایه درگردش  یافته  تخصیص 
)مبلغ 1۸۸۳۶.۳ هزار میلیارد ریال( است.بنابراین از ۸۸۸1.۲ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل 
۷۸.1 درصد آن )مبلغ ۶۹۳۹.0 هزار میلیارد ریال( در تأمین سرمایه 
در گردش پرداخت شده که بیانگر توجه و اولویت دهی به تأمین 
منابع برای این بخش توسط بانک ها در سال جاری است.شایان 
ذکر است که همچنان باید در تداوم مسیر جاری، ملاحظات مربوط 
به کنترل تورم را نیز در نظر گرفت و همواره مراقب قدرت گرفتن 
پتانسیل تورمی ناشی از فشار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود.بر 
این اساس، ضروری است به افزایش توان مالی بانک ها از طریق 
افزایش سرمایه و بهبود کفایت سرمایه بانک ها، کاهش تسهیلات 
غیرجاری و بازگرداندن آنها به مسیر صحیح اعتباردهی بانک ها، 
افزایش بهره وری بانک ها در تامین سرمایه در گردش تولیدی، پرهیز 
از فشارهای مضاعف بر دارایی بانک ها و ترغیب بنگاه های تولیدی به 
سمت بازار سرمایه به عنوان یک ابزار مهم درتامین مالی طرح های 

اقتصادی )ایجادی( توجه ویژه ای کرد.

آیا وعده وزیر برای گذر از زمستان سخن واقعی است؟

۴۵۰ میلیون متر مکعب کمبود گاز تا سال ۱۴۱۰
هم زمان با کاهش مجدد دمای هوا و افزایش سرما بار دیگر خبرهایی از کسری و ناترازی کشور منتشر می شود اما در عین حال وزیر نفت می گوید که 

هیچ مشکلی وجود ندارد و همه چیز تحت کنترل است.

امسال بانک ها ۴۲ درصد بیشتر وام دادند بانک مرکزی اعلام کرد

سال ها قبل به 
جای اینکه دو 

وزارتخانه نفت و 
نیرو ادغام شوند 

شورای عالی انرژی 
تشکیل شد. این 
شورا بیش از ۸0 

بند دارد و دبیرخانه 
آن سازمان برنامه 
و بودجه است اما 
در مدت 1۸ سال 

تنها کاری که انجام 
داده ۶ جلسه و 

3 اطلاعیه داشته 
است، اکنون اگر 

این دبیرخانه فعال 
شود تا حد زیادی 

مشکل اجرای 
بهینه سازی مصرف 

رفع می شود

از  متشکل  جانبه  نامه سه  تفاهم  کرد:  اعلام  ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس 
ایمیدرو، معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت و وزارت کار، برای 

ارتقای سطح ایمنی معادن منعقد خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، وجیه ا... جعفری در نشست با معاون روابط 
کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: تفاهم 
نامه ایمنی معادن پس از تشکیل و بررسی مسائل مربوط به معادن، در بازه 

زمانی کوتاه اجرایی خواهد کرد.
وی افزود: در طول سال نیز، کارگروه مرتبط با این تفاهم نامه با برگزاری 
جلسات مستمر، اقدام به پایش نحوه اجرا و نتایج نحوه اجرای تفاهم نامه خواهد 
کرد تا انشاءا... بتوانیم با نظارت پایدار نسبت به سمت ارتقای ایمنی معادن و 

تحقق چشم انداز صفر گام برداریم.
جعفری با بیان اینکه در تبصره ۵ ماده 1۴ قانون معادن، در قالب بهره 
وری، بهینه و صیانت از ذخایر معدنی و غیره، به تامین منابع مالی آن 
از  این است که قبل  قانونی،  این تبصره  اشاره شده است، گفت: حسن 
واریز حقوق دولتی به خزانه، می توان ۲0 درصد آن را برای این موضوع 

ها برداشت کرد.
وی ادامه داد: درباره این موضوع، با معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صمت مذاکره می کنیم تا بتوانیم درصدی از این حقوق را برای ایمنی معادن 
اختصاص و آن را عملیاتی سازیم. برای انجام یک اتفاق ارزشمند در حوزه ایمنی 

معادن، نیازمند هماهنگی بیشتر میان نهادها هستیم.

۳ اقدام مهم برای ارتقای ایمنی
امیر ولدخانی، مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست ایمیدرو در این نشست با 
اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه ایمنی معادن گفت: برای استانداردسازی 
آموزش، با دانشگاه امیرکبیر روی ۳۶ عنوان در سطح کارشناسی و کارگری در 
حال تدوین استاندارد آموزشی هستند و پس از این مرحله، تحت نظارت وزارت 
کار و دانشگاه مذکور، عملیاتی خواهند شد. وی افزود: با این اقدام، آموزش ها 
در معادن استاندارد خواهند شد و درنتیجه، در معادن مختلف، آموزش های 
مختلف نخواهیم داشت. همچنین، با توجه به نداشتن مدل های استاندارد برای 
تجهیزات، این موضوع اجرایی می شود. ولدخانی خاطرنشان کرد: با همکاری 
انجمن مهندسی معدن، کل قوانین و مقرارت ملی و بین المللی را مقایسه و 
موارد هم پوشانی، دارای ضعف و اختلاف بررسی و به در اختیار نهادهای مربوطه 
)وزارت بهداشت، بازرسی و تحقیقات وز ارت کار( قرار داده شد تا آیین نامه 
ایمنی معادن به روز شود و بدین ترتیب شرایط مناسب تری برای نظارت و 

مطالبه در امور پیمانکاری شرکت های تابعه ایمیدرو، داشته باشیم.
طرح تهیه دستورالعمل کنترل ایمنی

غلامرضا ملاطاهری، مدیر آموزش، پژوهش و فناوری ایمیدرو نیز در این 
جلسه گفت: طرح پژوهشی تهیه دستورالعمل کنترل ایمنی با همکاری دانشگاه 
تهران در حال اجراست. در این طرح، اسناد مرتبط با کنترل ایمنی از شرکت های 
بزرگ معدنی دریافت شده و پس از ترجمه و مقایسه به آیین نامه موجود، در 

قالب یک دستورالعمل کنترل ایمنی در اختیار شرکت های قرار خواهد گرفت.

ضرورت بازخوانی تفاهم نامه سال ۹۸
علی حسین رعیتی فرد، معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در این جلسه با بیان اینکه حوادث حوزه معدن، کم تکرار اما پر شدت است، به 
طوری که برد رسانه ای و بین المللی آن بالا و شدت حادثه زیاد است، گفت: 
در سال ۹۸ تفاهم نامه ای بین ایمیدرو و معاونت روابط کار وزارت کار مبنی بر 
فعالیت های آموزش، ارتقای ایمنی و بهره وری و منعقد شد اما اکنون اعتبار آن 
به اتمام رسیده و نیاز به اقدام کارشناسی و بازخوانی بین دو طرف برای اجرای 
مجدد دارد. وی ادامه داد: امیدواریم هم افزایی در بخش آموزش کارگران و نیز 

ارتقای ایمنی معادن صورت گیرد تا آسیب های این حوزه را به حداقل برسانیم.
ضرورت تداوم آموزش نیروی انسانی معادن

احمدرضا پرنده، مدیرکل بازرسی کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در 
این جلسه گفت: توجه به صیانت نیروی کار یکی از اهداف مقدس ما است و 
باید شرایط را در محیط کار به گونه ای فراهم کنیم تا کارگران سالم به خانواده 
برگردند. وی ادامه داد: در سال 1۴00، حدود 1۹0 حادثه برای کارگران معدن رخ 

داده که ۳۵ مورد به فوت منجر شده است.
پرنده با بیان اینکه با توجه به تفاهم نامه سال ۹۸، در کارگروه مشترک بین 
ایمیدرو و وزارت کار با محوریت مرکز تحقیقات و دفتر HSE ایمیدرو، برنامه 
ریزی برای آموزش 1۵۴ هزار نفر ساعت صورت گرفت و امیدواریم در تفاهم نامه 
جدید، موضوع تداوم آموزش ها در نظر گرفته و نظارت ویژه بر مسئولان ایمنی 

معادن انجام شود.

وی ادامه داد: برای نوسازی تجهیزات ایمنی معادن، تسهیلاتی اعطا شود. 
آموزش پیمانکاران، مدیران، سرپرستان و کارگران در برنامه باشد. همچنین، 

بازدیدهای مشترک بین کارشناسان ایمیدرو و وزارت کار برقرار شود.
مدیرکل بازرسی کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان داشت: در معادن 
بالای ۲۵ نفر حتما مسئول ایمنی داشته باشند و معادن کمتر این میزان نیروی 

انسانی نیز از آن برخوردار باشند.

جعفری در نشست با معاون روابط کار وزارت کار اعلام کرد
انعقاد تفاهم نامه سه جانبه ارتقای سطح ایمنی معادن، امضا می شود


